

Menyatukan Pertadbiran Agama

Dalam masa Peraduan Qur'an dahulu, Tengku Perdana Menteri telah menyatakan ura-uranya hendak menyatukan pertadbiran agama Islam di Tanah Melayu ini di bawah satu badan pertadbiran.

Ura-ura ini adalah ura-ura yang sesuai dengan hasrat umat Islam di negeri ini, kerana di dalam Malaysia Barat yang penduduknya tidak sampai 10 juta ini adalah pertadbiran agamanya di bawah masing-masing negeri — dan di bawah kuasa raja Melayu masing-masing tempat.

Nampaknya sekali arung, usaha dan dan tujuan Tengku itu gagal, kerana ada banyak negeri tidak mahu menyerahkan kuasa agamanya supaya dikawal atau diselenggarakan oleh kerajaan pusat. Kita tidak tahu sebab-sebabnya mengapa negeri-negeri itu tidak mahu kuasa agama disatukan, mungkin kerana inilah sahaja kuasa yang ada yang boleh dijalankan oleh raja-raja Melayu di dalam negerinya di atas agama dan adat istiadat sahaja.

Tetapi seperkara yang patut menjadi perhatian-perhatian dengan kuasa agama dipegang terus oleh raja-raja

Melayu adalah sukar untuk membuat perkembangan-perkembangan yang luas yang boleh membawa faedah kepada seluruh rakyat Islam di negeri ini. Oleh yang demikian rakyat adalah sentiasa menyuarakan supaya kerajaan pusat mengadakan pemusatan terhadap pertadbiran agama — tidak seperti sekarang, keranya banyaknya cara pertadbiran, dengan banyaknya negeri, maka banyak pula perkara-perkara yang mustahak disatukan oleh umat yang serumpun itu.

Oleh yang demikian kerajaan-kerajaan negeri sepatutnya tidaklah berkeras di dalam soal-soal ini, kerana yang demikian lebih merugikan dari menguntungkan.

* * *

Pengangguran

Diberitakan di dalam akhbar, sebuah perusahaan yang kosong berhajat kepada 110 orang pekerja, maka yang datang meminta seramai 4,500 orang — 2,000 kosong yang datang meminta seramai 18,000 orang dan ini menunjukkan angka-angka pengangguran bertambah banyak di Malaysia Barat ini — ertinya banyak anak-anak kita yang tidak ada kerja, bahkan dari setahun kesatuan makin bertambah bilangannya, dengan bertambahnya pemuda-pemuda yang baharu keluar dari bangku sekolah.

Masalah orang-orang tidak ada pekerjaan (pengangguran) adalah satu masalah yang rumit sedang dihadapi oleh kerajaan. Orang-orang yang tidak ada kerja itu boleh membuat apa sahaja pekerjaan untuk melepaskan kesulitan hidupnya, sama ada dengan jalan baik atau dengan jalan jahat.

“Kemiskinan dan kepaapaan itu membawa kepada kekufuran” maksud sabda Nabi. Ini benar, kerana walaupun ia beriman terkadang-kadang tidak tertahan hatinya apabila dirasanya ia tidak mengecap makanan pagi dan petang, apalagi bagi mereka yang tidak berpelajaran agama, maka merompak dan menggaronglah mereka. Fikir mereka kalau merompak dapat wang, dan kalau tertangkap dihukum masih dapat makan dan boleh hidup — mengikut hukuman yang ada.

Oleh yang demikian apabila di dalam sesebuah negeri banyak pengangguran, maka biasanya banyaklah orang-orang jahatnya — dan banyaklah curi rompaknya, sebab itu masalah pengangguran adalah menjadi satu masalah besar kepada kerajaan, iaitu sesebuah kerajaan di dalam pertadbirannya adalah berusaha mengadakan kerja-kerja yang halal untuk rakyatnya.

Kejatuhan harga barang-barang menjadikan pemuda-pemuda di kampung memanjiri¹ bandar mencari kerja, kerana perbelanjaan hidup di kampung tidak mencukupi baginya. Penuhlah bandar dengan orang-orang yang datang dan di bandar pula tidak ada kerja-kerja yang cukup. Apakah ikhtiar yang patut dijalankan?

Kerajaan patutlah berusaha menggalakan pemodal-pemodal mengadakan kilang-kilang yang menggunakan tenaga manusia. Pemodal-pemodal dikenakan pula peraturan-peraturan yang berat yang dipikulkan kepada mereka sebaliknya dari galakan yang baik dan perbuatan yang ringan.

¹ Ejaan sebenar adalah membanjiri.